
Oświadczenie złożone 

przez senatora Kazimierza Kleinę 

w dniu 9 marca 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra obrony narodowej Mariusza 

Błaszczaka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Dziękuję za odpowiedź na moje oświadczenie z dnia 27 stycznia br. w sprawie liczebności polskiej armii 

i sytuacji w Siłach Zbrojnych RP. Niestety, przekazana odpowiedź jest bardzo ogólnikowa, a podane dane są 

nieprecyzyjne. 

Co więcej, w ogóle nie odniesiono się do pytań o cel przesunięcia waloryzacji uposażeń i emerytur 

wojskowych ze stycznia na marzec bieżącego roku. 

W związku z tym ponownie proszę Pana Ministra o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Ilu żołnierzy przejdzie w stan spoczynku wraz z końcem stycznia 2023 r.? Proszę o podanie konkretnej 

liczby, wraz z podziałem na żołnierzy sił specjalnych, marynarzy, pilotów, logistyków, czołgistów 

i artylerzystów. 

2. Ilu żołnierzy wstąpiło do polskiej armii w roku ubiegłym? 

3. Ilu żołnierzy, według szacunków Ministerstwa Obrony Narodowej, może w bieżącym roku wstąpić do 

polskiej armii? 

4. Ilu żołnierzy liczą obecnie polskie Siły Zbrojne? Czy do podanej liczby ministerstwo wlicza studentów 

szkół i uczelni wojskowych oraz żołnierzy Wojsk Obrony Terytorialnej? Jeśli tak, proszę o podanie liczby 

z uwzględnieniem podziału na wspomniane grupy. 

5. Kiedy, według szacunków Ministerstwa Obrony Narodowej, uda się osiągnąć cel polegający na 

stworzeniu 300-tysięcznej armii? 

6. Dlaczego waloryzację uposażeń i emerytur wojskowych przesunięto ze stycznia na marzec bieżącego 

roku? 

7. Dlaczego planowane przesunięcie nie było wcześniej konsultowane z wojskowymi i organizacjami 

zrzeszającymi pracowników Ministerstwa Obrony Narodowej? 
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